
PROTOKÓ Ł NrXIX/2020 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 09 czerwca 2020 r. 

XIX/2020 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania si ę  na 
odległość . 

Godzina rozpocz ęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 15.28 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr I do niniejszego protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o 
godz. 12.00 otwarcia XIX/2020 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - 
Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie (uczestnicz ącą  w sesji online) 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Nieobecni radni: Tomasz Makowski. 
Radny uczestnicz ący w Sesji online: Piotr Sieradzki 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XVIII/2020 z dnia 25.02.2020 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 
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Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdzi ła, że porządek obrad jest porz ądkiem obowiązuj ącym. 

Porzpdek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Raport o stanie Gminy Świdwin za 2019 r. 

1) przedstawienie raportu o stanie Gminy Świdwin za 2019 r., 
2) debata nad raportem, 
3) podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 

10. Sprawozdanie z wykonania bud żetu Gminy Świdwin za 2019 r. 
1) przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu 

Gminy Świdwin za 2019 rok, dyskusja, 
2) wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Świdwin, 
3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 

a) przedłożonego przez Wójta Gminy Świdwin sprawozdania z wykonania bud żetu 
za 2019 rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego, 

b) wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin, 
4) podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania bud żetu gminy za 2019 rok 
5) podj ęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia 

sprawozdania z wykonania bud żetu gminy za 2019 rok. 
11. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie powo łania doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy 
2) zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie powo łania komisji stałych Rady Gminy Swidwin, 

ustalenia przedmiotu ich działania oraz składów osobowych 
3) zmieniaj ąca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2020 
4) w sprawie udzielenia dotacji celowej spó łce wodnej 
5) w sprawie wyrażenia zgody na dzier żawę  do lat 5 części nieruchomo ści położonej w 

Rusinowie 
6) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy na okres 5 lat oraz 

odstąpienie od trybu przetargowego 
8) w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urz ądzeń  

Wodociągowych i Kanalizacyjnych 
9) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020 
10)w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020 

(2 



11) w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świdwin na lata 
2020-2025. 

12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformował , że w okresie mi ędzysesyjnym Komisja 
obradowała wspólnie na połączonym posiedzeniu komisji, na którym omówiono sprawozdanie z 
wykonania budżetu gminy za 2019 r., jak również  zmiany w budżecie na 2020 r. Komisja 
budżetowa pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019 r. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja Rewizyjna dokona ła analizy wykonania bud żetu Gminy Swidwin za 
2019 r. wraz z ocen ą  sprawozdania z wykonania bud żetu Gminy Świdwin za 2019 r. oraz dokonała 
kontroli dotacji przyznanych na finansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków za 2019 r. Ponadto komisja wyda ła opinię  oraz opracowa ła wniosek do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 

Pan Robert Rozmus - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował , że w okresie mi ędzysesyjnym Komisja obradowa ła w dniu 18.05.2020 
r. na posiedzeniu łączonych komisji. Tematem obrad by ło sprawozdanie z wykonania bud żetu 
Gminy Świdwin za 2019 r. oraz uchwa ły na najbliższą  sesj ę . Komisja oświaty wydała pozytywną  
opinię  dotyczącą  sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
Rada obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 18.05.2020 r. na którym radni zostali 
zapoznani z informacj ą  przedstawioną  przez Wójta na temat aktualnej sytuacji na terenie gminy 
Swidwin w związku z ogłoszonym stanem epidemii oraz omówiono projekty uchwa ł  na 
dzisiejsza sesj ę . 

Ad. 5. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalno ści w okresie mi ędzy sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin, 
Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG Swidwin oraz Wójt Pan Kazimierz Lechocki. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- w dniu 20.03.2020 r. Gmina wydzier żawiła na okres do lat 5 działkę  rolną  nr 124/1 o 
powierzchni 0,2860 ha w obr ębie Rogalino, bezprzetargowo na rzecz dotychczasowego 
dzierżawcy na cele rolne 

- w dniu 01.04.2020 r. Gmina wydzierżawiła na okres do lat 3 dzia łkę  rolną  nr 370/8 o 
powierzchni 0,25 ha w obr ębie Rusinowo, bezprzetargowo na rzecz dotychczasowego 
dzierżawcy na cele rolne 

- w dniu 01.04.2020 r. Gmina wydzierżawiła grunt na okres do lat 3 o powierzchni 231 m 2  
w obrębie Krosino, jest to cz ęść  działki nr 85/43, bezprzetargowo na cel ogródka 
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działkowego 
- w dniu 28.04.2020 r. Gmina po odbytym przetargu nieograniczonym wydzier żawiła 

działkę  nr 69 o powierzchni 0,31 ha w obr ębie Łąkowo na cele rolne 
- w dniu 17.04.2020 r. odby ł  się  przetarg nieograniczony na sprzeda ż  działek budowlanych 

w Kluczkowie; wadium wp łaciła jedna osoba; gmina sprzeda ła jedną  działkę  tj. nr 111/7 
o powierzchni 0,1176 ha wraz z udzia łem w działce drogowej w wysoko ści 1/8 części za 
kwotę  28.831,20 zł  brutto; zostały ogłoszone nast ępne przetargi na sprzeda ż  działek 
budowlanych, które odbędą  się  w dniu 19.06.2020 r. 

- w dniu 20.05.2020 r. Gmina podpisa ła akt notarialny na bezp łatne przej ęcie od osoby 
fizycznej działki nr 65/2 o powierzchni 0,0252 ha w obr ębie Przybysław z 
przeznaczeniem na poszerzenie pasa drogowego 

- w dniu 27.05.2020 r. Gmina podpisa ła akt notarialny na bezp łatne przej ęcie od KOWR 
działki nr 76/21 o powierzchni 0, 1999 ha w obr ębie Krosino 

- w dniu 27.05.2020 r. Gmina podpisa ła akt notarialny na bezp łatne przej ęcie od KOWR 
działki nr 92/5 o powierzchni 0,6758 ha w obr ębie Oparzno 

- w dniu 22.05.2020 r. odby ł  się  przetarg nieograniczony na sprzeda ż  działki nr 28/122 o 
powierzchni 0,0024 ha w obrębie Smardzko z przeznaczeniem pod budow ę  garażu; do 
przetargu przystąpiła jedna osoba; cena uzyskana ze sprzeda ży wynios ła 1.057,80 zł  
brutto 

- w dniu 20.05.2020 r. Gmina podpisa ła akt notarialny na ustanowienie odp łatnej 
służebno ści przesyłu na czas nieokre ślony na rzecz Energa Operator z siedzib ą  Gdańsku 
na nieruchomo ściach stanowiących własność  Gminy Swidwin na działkach nr 80 i 43 w 
Przybysławiu i nr 61, 102, 104 i 109 w Cieszynie; jednorazowa kwota s łużebności 
wynosi 2.531,34 zł  brutto 

- wydano decyzj ę  o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia polegaj ącego na budowie obory wolnostanowiskowej do 52 DJP ciel ąt z 
lokalizacj ą  na działce nr 222/12 obręb Bierzwnica 

- wydano decyzj ę  o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia polegaj ącego na budowie farmy fotowoltaicznej o mocy do 1 MW 
realizowanego na działce oznaczonej nr 8 obr ęb Przybysław 

- wydano decyzj ę  o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia polegaj ącego na budowie Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna V" wraz z 
infrastrukturą  towarzyszącą  na działkach nr 19, 26/23, 26/24, 26/25 o mocy do 50 MW 
(obręb Gola Dolna) 

- prowadzone są  następuj ące postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięć  polegaj ących na budowie farm 
fotowoltaicznych: 
- 5 postępowań  w Lekowie 
- 2 postępowania w Rusinowie 
- 1 postępowanie w Oparznie 
- 1 postępowanie w Bierzwnicy 

- podpisano umowę  z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na zadanie z zakresu usuwania barszczu Sosnowskiego; podpisano tak że umowę  
z Wykonawcą  tj. Spó łdzielnią  Mieszkaniową  MEWA Klępczewo na kwotę  16.985 zł  
brutto 

- złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na zadanie polegaj ące na usuwaniu azbestu z terenu gminy Swidwin; aktualnie 
oczekuje się  na decyzj ę  

- w dniu 06.06.2020 r. na terenie Gminy Świdwin odbyła się  zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych 
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- trwa weryfikacja danych zawartych w deklaracjach za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, dotyczących liczby mieszkańców zamieszkuj ących nieruchomo ści na 
terenie Gminy Swidwin; informuje si ę, iż  do dnia 19.06.2020 r. oczekuje si ę  na 
mieszkańców gminy, którzy nie zawarli w z łożonych dotychczas przez siebie 
deklaracjach pe łnej informacji o liczbie osób zamieszkuj ących nieruchomo ść ; od dnia 
20.06.2020 r. rozpocznie si ę  weryfikacja złożonych deklaracji o wysoko ści opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, w oparciu o dane zgromadzone w ewidencji 
ludności, jak również  drogą  przeprowadzonego wywiadu środowiskowego; w przypadku 
uzasadnionych wątpliwo ści, co do danych zawartych w deklaracji urz ąd gminy wezwie 
do udzielenia wyja śnień  w powyższym zakresie oraz do z łożenia nowej deklaracji o 
wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wykazuj ącej stan 
faktyczny zgodny z rzeczywisto ścią; zaapelowano do mieszkańców gminy, aby sami 
zgłaszali się  do urzędu w celu złożenia rzetelnej deklaracji o wysoko ści opłaty za 
gospodarowanie odpadami; niewype łnienie tego obowi ązku może prowadzić  do 
nałożenia kary pieniężnej. 

- wydano 8 decyzji na uprawę  konopi włóknistych w miejscowo ściach Kluczkowo, 
Niemierzyno, Berkanowo, Lipce, Z ąbrowo i Cieszyno; powierzchnia uprawy wynosi 269 
ha 

- wydawane są  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

- nadawane s ą  numery porządkowe dla nieruchomo ści 
- wydawane s ą  zaświadczenia o przeznaczeniu w planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy Swidwin 
- wydawane są  zezwolenia na usuni ęcie drzew i krzewów 
- prowadzone s ą  prace przy remontach i bieżącym utrzymaniu dróg - naprawy nawierzchni 

poprzez uzupe łnienie dziur kruszywem, gruzem lub szlak ą; nawierzchnia dróg jest 
doprowadzana do przejezdno ści za pomocą  równiarki 

- przygotowywane i opracowywane s ą  dokumenty do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla inwestycji celu publicznego „Przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard - Łobez do stacji GPZ Swidwin na lini ę  dwutorową  
110 ky" 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym 
okresie: 

- bieżąca obsługa świetlic gminnych, wynajmy, drobne naprawy, przegl ądy okresowe 
(prace świetlic zostały wstrzymane na okres 14.03-02.06.2020 r. od 03.06.2020 swoj ą  
działalność  wznowiły świetlice z zachowaniem re żimu sanitarnego w postaci: 
- wyposażenia świetlic w dozowniki oraz środki do dezynfekcji oraz instrukcje 
- wszystkie świetlice wyposażone zostały w bezdotykowe termometry elektroniczne do 

pomiaru temperatury cia ła zakupione w ramach funduszy so łeckich (podziękowania 
dla wszystkich so łtysów i rad so łeckich za wyrażenie zgody na zakup) 

- opracowano i wprowadzono regulaminy korzystania ze świetlic i klubów seniora w 
okresie pandemii 

- opracowano informacj ę  dla pracowników świetlic wiejskich oraz klubów seniora w 
związku z obecną  sytuacj ą  epidemiologiczną  

- w zależności od wielko ści świetlicy określono maksymalną  ilość  uczestników 
podczas zaj ęć  

- każdy uczestnik zaj ęć  świetlicowych zobowiązany jest złożyć  stosowne oświadczenia 
(w przypadku osób nieletnich o świadczenie podpisuje opiekun prawny) 

- zostało usunięte wyposażenie świetlic, które stanowi zagro żenie, zgodnie z 
wytycznymi GIS 



- do odwo łania nie ma możliwości wynajmu świetlic na spotkania integracyjne 
- w przypadku zebrań  sołeckich prosimy o informacj ę  w celu ustalenia szczegó łów 

zasad korzystania z świetlicy oraz okre ślenie ilo ści uczestników zebrań  
- dowóz pensjonariuszy do SDS w Kl ępczewie został  wstrzymany od 13.03.2020 do 

odwołania 
- organizacja dowozu uczniów z terenu gminy Świdwin do szko ły specjalnej w 

Sławoborzu i Swidwinie oraz innych palcówek specjalnych zosta ła wstrzymana od 
12.03.2020 do odwo łania 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie (dzia łalność  hali w postaci wynajmu została 
wstrzymana od dnia 12.03.2020 do dnia 18.05.2020); w tym okresie trwa ły prace 
remontowe wykonywane przez pracowników referatu OKSZiP; od dnia 18.05.2020 r. 
wznowiono wynajmy hali sportowej z zachowaniem obowi ązuj ących reżimów 
sanitarnych poprzez wprowadzenie regulaminów i procedur 

- realizacja funduszy so łeckich 
- realizacja zadania w ramach Programu Rz ądowego Senior+ w Krosinie i Rogalinie 

(działalność  Klubów zosta ła wstrzymana decyzj ą  wojewody na okres 12.03.2020-
3 1.05.2020); swoj ą  działalność  Kluby wznowiły od 03.06.2020 z zachowaniem re żimów 
sanitarnych, podobnie jak świetlice gminne 

- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 
związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- złożono wnioski o organizacj ę  robót publicznych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych (od 12.03 

wstrzymano prace na cele spo łeczne wykonywane przez osoby ukarane do 31.05.2020) 
- ogłoszono otwarty konkurs ofert na realizacj ę  zadania publicznego w zakresie 

prowadzenia placówek wsparcia dziennego w Bierzwnicy i Oparznie 
- Gmina Świdwin podpisała umowę  z Ministerstwem Sportu na realizacj ę  zadania 

publicznego w ramach powszechnej nauki p ływania pn. „Umiem p ływać  2020" na kwotę  
13.500 zł  (zaj ęcia z nauki pływania dla klas I —III realizowane by ły w Parku Wodnym 
Relax w Swidwinie do dnia 12.03.2020); planowane wznowienie zaj ęć  po powrocie 
dzieci do szkó ł  

- podpisanie umów w ramach Wieloletniego Programu „Senior+" na utworzenie placówki 
w Cieszeniewie na kwot ę  150.000 zł  (aktualnie trwa opracowanie dokumentacji) oraz na 
funkcjonowanie placówek w Krosinie i Rogalinie na kwot ę  28 223,40 zł  każda 

- Gmina Świdwin złożyła wnioski na remont sto łówek w szko łach w ramach programu 
„Posiłek w szkole i w domu" 

- przygotowano i z łożono arkusze organizacyjne szkó ł  do Kuratorium O światy w 
Koszalinie 

- na bieżąco udzielano i rozliczano dotacj ę  dla TPD w Koszalinie 
- podpisano umowy na wyp łaty stypendiów i zasi łków szkolnych 
- zakup 40 poleasingowych komputerów na kwotę  60.000,00 zł  w ramach programu 

„Zdalna szkoła" - przekazanie komputerów szko łom z terenu Gminy; szko ły komputery 
przekazały potrzebuj ącym uczniom w ramach użyczenia 

- złożono wniosek w ramach programu „Zdalna szko ła+" na kwotę  50.900,00 zł  na zakup 
17 nowych laptopów 

- Gmina Świdwin przekazała 9 wniosków do Konkursu Marsza łka Województwa 
Zachodniopomorskiego „Granty so łeckie 2020" - wyniki og łoszono 4 czerwca, 
dofinansowanie otrzymało sołectwo Lekowo 

- złożono wniosek do Kuratorium O światy w Szczecinie na dofinansowanie kszta łcenia 
młodocianego pracownika w kwocie 2.540,00 z ł  

- podpisano umowę  na odpracowanie zaleg łości czynszowych na kwotę  1.473,03 zł  



- złożono wnioski do Urzędu Pracy na organizacj ę  robót publicznych dla 2 osób - wnioski 
zostały rozpatrzone pozytywnie 

- od 14 marca zorganizowano akcj ę  „Szyjemy Maseczki"; w akcji wzi ęły udział  świetlice 
wiejskie i wolontariusze; uszyto 5100 maseczek; maseczki zosta ły przekazane 
mieszkańcom Gminy oraz instytucjom 

Kierownik poinformował , że w związku z obecną  sytuacj ą  epidemiologiczną  Wójt Gminy 
Swidwin odwołuje organizacj ę  wszystkich wydarze ń  sportowych, rekreacyjnych i kulturalnych 
na terenie gminy, których organizatorem jest Gmina Swidwin zaplanowanych na 2020 r. 
Jednocze śnie zwróci ł  się  pro śbą  o nie organizowanie wydarze ń  i spotkań  integracyjnych przez 
poszczególne so łectwa. Organizator danego wydarzenia ponosi pe łną  odpowiedzialność  za 
bezpieczeństwo jego uczestników. W przypadku, gdy dane so łectwo postanowi zorganizowa ć  
wydarzenie na terenie gminy prosi si ę  o wskazanie na pi śmie organizatora, osób 
odpowiedzialnych oraz dat ę  i godziny spotkania. 

Ponadto indywidualnie rozpatrzony zostanie udzia ł  Gminy Świdwin w Dożynkach Powiatowych 
zaplanowanych na dzie ń  12.09.2020 r. w Lekowie w zależności od tego, czy stan pandemii 
pozwoli na uczestnictwo w imprezie wszystkich ch ętnych mieszkańców Gminy Swidwin. 

Kierownik poinformowa ł , że od dnia 16.03.2020 r. zosta ła wstrzymana praca szkó ł  na terenie 
gminy Swidwin. Do dnia dzisiejszego szko ły zostaj ą  zamknięte, a od 01.06. odbywaj ą  się  tylko 
konsultacje indywidualne prowadzone przez nauczycieli dla klas 4-8 zgodnie z harmonogramem 
ustalonym przez poszczególne szko ły. Nie ma zagrożenia jeżeli chodzi o egzamin ósmoklasisty, 
który odbędzie się  w terminie od 16.06. do 18.06.2020 r. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych oraz na 
stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym okresie: 

- Gmina Świdwin przes łała zgłoszenie do Konkursu Marsza łka Województwa 
Zachodniopomorskiego pn. „Najlepsza przestrze ń  publiczna Województwa 
Zachodniopomorskiego 

- rozliczono do ko ńca projekt „Termomodernizacja obiektów u żyteczno ści publicznej w 
Oparznie, gm. Swidwin" 

- w ramach Funduszu Dróg Samorz ądowych uaktualniono kwoty po przetargu projektu 
pn.: „Przebudowa drogi gminnej w m. Bierzwnica dz. nr 6, 69/2 i 218 Gmina Swidwin"; 
wysłano miesięczne sprawozdanie; projekt zako ńczono 

- sporządzono sprawozdanie roczne w okresie trwa łości projektu pn. „Zakup fabrycznie 
nowego samochodu ratowniczo - ga śniczego z funkcj ą  ograniczenia skażeń  dla OSP 
Bierzwnica" 

- w dniu 19.03.2020 r. podpisana zosta ła umowa z Pomorską  Grupą  Konsultingową  Spółka 
Akcyjna z siedzib ą  w Bydgoszczy dotycząca przygotowania post ępowania o zamówienie 
publiczne na dostawę  energii elektrycznej w ramach Gryfickiej grupy zakupowej 

- w dniu 28.04.2020 r. zosta ła podpisana umowa dotycz ąca pełnienia nadzoru 
inwestorskiego dla przedsi ęwzięć  polegaj ących na budowie kanalizacji sanitarnej w 
miejscowo ści Bystrzyna i Dobrowola oraz na modernizacji oczyszczalni ścieków w 
miejscowo ści Krosino 

- trwaj ą  prace związane z budową  sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowo ściach 
Bystrzyna i Dobrowola; warto ść  umowy wynosi 1.040.000,00 zł  

- przekazany zosta ł  plac budowy dla inwestycji polegaj ącej na modernizacji oczyszczalni 
ścieków w Krosinie; warto ść  umowy wynosi 1. 100.000,00 zł  
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w dniu 2.04.2020 r. podpisana została umowa na dostaw ę  40 szt. komputerów w ramach 
projektu „Zdalna Szko ła" 

- oddano do użytku sieć  kanalizacyjną  wraz z oczyszczalni ą  ścieków w miejscowo ści 
Niemierzyno; dobiegaj ą  końca prace związane z przyłączeniami do sieci mieszkańców 

- ukończono prace przy utwardzaniu pobocza i zjazdu w miejscowo ści Cieszeniewo 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki pogratulował  sołectwu Lekowo otrzymania grantu so łeckiego 
oraz wszystkim zaanga żowanym w szycie, przygotowanie i dystrybucj ę  maseczek dla 
mieszkańców gminy. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek poprosi ła o interwencj ę  w Wojewódzkim Zarządzie Dróg o 
wykaszanie poboczy przy drodze wojewódzkiej. Radna doda ła, że jest bardzo niebezpiecznie, bo 
trawa jest wysoka, a rowy s ą  mocno zakrzaczone. 

Pan Ryszard Pawlonka poinformował , że we wrześniu br. miną  3 lata od obiecanego za łożenia 
lampy na kolonii, której do tej pory nie ma. Radny powiedzia ł , że dzwoni ł  w tej sprawie do 
urzędu, jednak poinformowano go, że jeszcze musi poczeka ć  9 miesięcy. 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Lech Lipka, Soltys solectwa Berkanowo przedstawi ł  problem, jaki występuje na terenie 
sołectwa Berkanowo dotycz ący braku możliwości dojazdu autobusami do Swidwina, gdzie 
mieszkańcy nie mogą  dostać  się  do pracy, ani do lekarza. So łtys stwierdzi ł , że były obietnice 
przywracania zlikwidowanych po łączeń  autobusowych, ale do tej pory nic si ę  nie zmieni ło. 
Dodał , że taka sytuacja dotyczy nie tylko jednego so łectwa. So łtys poprosi ł  o udzielenie 
informacji w tej sprawie. 

PRZERWA 12.35-12.45 

Ad. 8. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział  na zapytanie Pana Lecha Lipki, So łtysa Sołectwa 
Berkanowo. Poinformowa ł , że sprawa jest z łożona i trwa par ę  lat. Na początku gmina Swidwin 
przystąpiła do związku powiatowo-gminnego, który jako operator mia ł  zaj ąć  się  opracowaniem 
spraw zwi ązanych z transportem publicznym. D ługo trwały prace zwi ązane z ustawą  o 
transporcie publicznym, w mi ędzyczasie odbyły się  wybory samorządowe, nastąpiły zmiany w 
samorządach i związek stanął  w martwym punkcie, bo niektóre samorz ądy nie dokonały 
wyborów nowych przedstawicieli do tego zwi ązku. Związek nie może się  spotkać  od około roku. 
Problem transportu publicznego dotyczy wszystkich gmin w powiecie świdwińskim, a przede 
wszystkim uczniów dojeżdżaj ących do szkół  średnich. Po zg łoszeniu tego problemu na jednej z 
sesji przez radnego Antoniego Giluka we wszystkich świetlicach wiejskich na terenie gminy 
odbyły się  spotkania z mieszkańcami, którzy byli zainteresowani tym tematem. Frekwencja na 
spotkaniach by ła bardzo s łaba i w wi ększości so łectw poruszany problem dotyczy ł  wyłącznie 
uczniów dojeżdżaj ących do szkó ł  średnich. Kierownik, który jednocze śnie jest radnym 
powiatowym poinformowa ł , że na komisjach rady powiatu w miesi ącach lipiec-sierpień  br. 
będzie zgłaszał  ten problem, bo powiat nie ma obowi ązku zapewnienia dojazdu uczniom do 
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szkół  średnich. Po spotkaniach w so łectwach wszystkie zg łoszone wnioski zostały spisane i 
przes łane do PKS Gryfice z pro śbą  o możliwość  zmiany godzin na niektórych trasach, by 
umożliwić  dzieciom i doros łym dojazd do szkó ł  i pracy. Niektóre trasy PKS Gryfice zmieni ł , 
natomiast przedsi ębiorstwo patrzy też  na wynik finansowy i nie jeździ tam, gdzie trasa nie jest 
rentowna. Istnieje mo żliwość  skorzystania z tzw. funduszu dop łat, o którym wielokrotnie mówi ł  
Premier M. Morawiecki, natomiast autobusy musz ą  wozić  pasażerów. To nie są  te czasy, gdzie 
jest duża liczba osób, która ma problem z transportem, bo wi ększość  posiada swój prywatny 
transport. Kierownik doda ł , że gmina może zaplanować  w przyszłorocznym budżecie kwotę  
rzędu pół  miliona złotych, by zagwarantować  taki transport, tylko rodzi si ę  pytanie czy gminę  na 
to stać  i skąd te środki wziąć . Ze strony Gminy pojawi ł  się  też  pomysł , że w przypadku gdy 
zdarzą  się  indywidualne sytuacje dotyczące osób starszych, które nie maj ą  rodzin i potrzebuj ą  
pomocy np. w dowiezieniu do lekarza, to mo żna rozważyć  możliwość  zadysponowania 
gminnego busa. Gmina posiada dwa busy, wi ęc gdy ktoś  zgłosi się  do Wójta w takiej sprawie to 
każda sytuacja b ędzie rozpatrzona indywidualnie. Je żeli będzie możliwość  dowiezienia danej 
osoby w godzinach, gdy busy nie dowo żą  uczniów, to będzie to zrobione. Kierownik 
poinformował , że w najbliższym czasie ma by ć  spotkanie zwi ązku powiatowo-gminnego w 
miesiącu lipcu, by wspólnie podej ść  do tematu dowozu uczniów do szkó ł  średnich. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do zapytania radnej Bo żeny Wieczorek. Powiedzia ł , 
że rozmawiał  z Wojewódzkim Zarz ądem Dróg, a odpowiedź  była taka, że pobocza wykaszane s ą  
zgodnie z przyj ętym harmonogramem, więc na to nie ma wpływu. Niemniej ponownie zostanie 
napisane pismo przypominaj ące o stanie poboczy przy drogach wojewódzkich. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnego Ryszarda Pawlonki 
powiedział , że postawienie lampy na kolonii to powa żny problem. Poinformował , że jest to 
odcinek ok. 1,5 km od drogi powiatowej, od zasilania energetycznego, czyli trzeba by łoby 
ciągnąć  ok. 1,5 km sieci do tej jednej lampy. Wójt stwierdzi ł , że może warto by łoby w funduszu 
sołeckim przewidzieć  środki na lampę  solarną, która spe łniłaby swoją  rolę, bo koszt 
prowadzenia linii napowietrznej jest jednak bardzo wysoki. Wójt powiedzia ł , że pandemia 
pokrzyżowała plany, bo nie jest to temat od łożony ad acta, ale od marca br. jest utrudniony 
dostęp do rozmów, jak i do spotkań  z energetyką. Przez długi okres - do po łowy maja, w ogóle 
instalatorzy nie wyjeżdżali w teren i nie przyjmowali zleceń . W tej chwili Wójt jest umówiony 
na rozmowę  z dyrektorem, ale nie na konkretny termin. Obecnie energetyka na zaprojektowanie 
lampy pozostawia sobie 18 miesięcy. 

Pan Ryszard Pawlonka dodał , że tam miała być  założona lampa i licznik, bo zasilanie jest przy 
słupie, który stoi na krzy żówce. Radny stwierdzi ł , że wcześniej była mowa o takim rozwi ązaniu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że to jest jedno z rozwi ązań, tylko że energetyka na 
razie nie wyraża w ogóle chęci do rozmów. 

Pan Lech Lipka, So łtys so łectwa Berkanowo powiedział , że jest po rozmowie z 
przewoźnikami. Stwierdzi ł , że wierząc przewoźnikom sprawa jest do za łatwienia od jutra i nikt z 
nich nie chce żadnych pieni ędzy. Sołtys rozmawiał  z PKS Gryfice i od wrze śnia będzie 
wznowiony kurs tzw. S. To jest cz ęściowe rozwiązanie sprawy. So łtys poinformowa ł , że jeden z 
przewoźników zasugerował, by nie dawać  zezwolenia na przewóz osób trzem przewo źnikom 
tylko jednemu, wtedy nie by łoby problemu z transportem. Natomiast PKS Gryfice stwierdzi ł , że 
ma zezwolenie tylko na kurs 5, a innego nie ma, bo otrzymanie zezwolenia ze starostwa jest 
kosztowne. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że sołtys sam sobie odpowiedział, kto wydaje zezwolenia 
na przewóz osób. Stwierdzi ł , że nie jest to rola gminy. Ustawodawca ustali ł , że starosta nie ma 

9 



prawa odmówi ć  wydania zezwolenia na transport publiczny, gdy dany przewo źnik spe łni 
wszystkie wymagania. Kierownik doda ł , że gdy w tamtym roku by ł  na spotkaniu to PKS Gryfke 
nie był  zainteresowany dop łatami z funduszu autobusowego. 

Pan Lech Lipka, Soltys solectwa Berkanowo powiedział , że jeżeli starosta wys łuchał  sesj ę  i 
chciałby załatwić  tę  sprawę , to udostępni numer przewo źnika, który zgodzi ł  się  jeździć . 

Ad. 9. RAPORT O STANIE GMINY ŚWIDWIN ZA 2019 r. 

1. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Świdwin za 2019 r. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  Raport o stanie Gminy Świdwin za 2019 r. 
(załącznik nr 2). 

2. Debata nad raportem 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że do wyznaczonego terminu do 
dnia wczorajszego do Biura Rady nie wp łynął  żaden wniosek mieszkańców zgodnie z którym 
mieszkańcy mieli możliwość  wzięcia udziału w debacie nad raportem o stanie gminy. 

Pan Lech Lipka, Soltys solectwa Berkanowo powiedział , że po wys łuchaniu raportu nasunął  
mu się  wniosek, że brakuje Gminy Swidwin w lokalnej w gazecie „Panorama", w której du żo się  
dzieje. So łtys dodał , że jego zdaniem nie jest to duży koszt. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała Sołtysa, by nast ępnym razem 
takie uwagi sk ładał  w punkcie wolne wnioski. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy Wójt widzi mo żliwość  podj ęcia 
jakichkolwiek działań , żeby zawalczyć  o mieszkańców, bo ich liczba dramatycznie spada? W 
ubiegłym roku była mowa o 100 osobach, a w obecnym raporcie ju ż  o 115 osobach. 
Przewodnicząca stwierdzi ła, że należy zastanowić  się  co zrobić , by tych mieszkańców zachęcić  
do tego, by zechcieli mieszkać  w Gminie Swidwin. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to nie tylko uwarunkowania gminne. Miniony 
rok 2019 był  pierwszym rokiem z ujemnym przyrostem naturalnym. Wójt stwierdzi ł , że życie 
jest tam, gdzie jest praca, a gmina nie jest w stanie da ć  zatrudnienia wszystkim. Natomiast gmina 
chętnie będzie wspierać  każdego przedsi ębiorcę , który będzie miał  pomysł  na osiedlenie się  
tutaj. Na chwil ę  obecną  gmina nie ma czym przyci ągnąć  inwestorów. Gmina jest 
„obwarzankiem" miasta, a inwestorzy osiedlaj ą  się  w mieście. Gmina ma typowo rolniczy 
charakter i nie ściągnie się  tu wielkiego przedsi ębiorcy, bo nie ma surowców, nie ma dróg 
dojazdowych, nie ma kadr. Gmina ma tereny przy strefie inwestycyjnej do zaoferowania tylko 
nie ma zainteresowania. Jednak dobrym prognostykiem jest to, że ludzie chcą  się  osiedlać, chcą  
kupować  działki budowlane, ale to te ż  dotyczy miejscowo ści blisko Swidwina. 

Pan Jan Kulikowski nawiązuj ąc do wypowiedzi Wójta stwierdzi ł , że należy teraz spojrze ć  
przez pryzmat koronawirusa, gdy ż  na naszych oczach zmienia si ę  struktura. Radny doda ł , że 
osoba będąca informatykiem ju ż  nie musi pracować  w Warszawie, ale może zdalnie w 
Rusinowie, czy w Be łtnie. Praca zdalna jest tym, do czego nale ży podej ść . 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin 
wotum zaufania. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła projekt uchwa ły w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Swidwin wotum zaufania (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 3 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIX/141/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Swidwin wotum zaufania 
została przyj ęta jednogło śnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
4 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak w imieniu Rady złożyła Wójtowi gratulacje. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  radnym za udzielone wotum zaufania. 

PRZERWA  14.20 - 14.35 

Ad. 10. SPRAWOZDANIE Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ŚWIDWIN ZA 2019 r. 

1. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu 
Gminy Świdwin za 2019 rok, dyskusja. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Świdwin za 2019 rok. 

Pani Renata Kamińska powiedziała: ‚„Pani Przewodnicz ąca, Wysoka Rado, na mocy art. 30 
ustawy o samorządzie gminnym sprawozdanie z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za 2019 r. 
zostało przedstawione zarządzeniem Wójta Gminy Swidwin nr SKG/23/2020 z dnia 20.03.2020 
r. Sprawozdanie przekazane zosta ło do Biura Rady oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
celu zbadania i wydania opinii. 
Budżet roku 2019 zosta ł  wykonany w następuj ących wielko ściach: 
1. Dochody na plan 30.374.927,82 zł  wykonanie na kwotę  29.104.952,65 zł , co stanowi 95,8% 
planu rocznego. 
2. Dochody z podatku wykonano w kwocie 4.711.476,52 zł , tj. 98,5%. 
3. Wpływy z opłat wykonano na kwot ę  753.751,54 zł , tj. 96,8%. Głównym źródłem dochodów w 

tej pozycji są  opłaty za odbiór odpadów komunalnych. 
4. Udział  w podatku dochodowym od osób prawnych i fizycznych w kwocie 3.428.197,00 zł , 
tj. 104,9%. 
5. Dotacje zadań  zleconych wykonano w kwocie 9.508.033,06 zł , tj. 98,8%. 
6. Dochody maj ątkowe wykonano w kwocie 289.012,27 zł . 
7. Subwencję  ogólną  wykonano w kwocie 6.829.348,00 zł , tj. 100%. 

Po stronie wydatków na plan 30.207.927,82 zł  wykonano wydatki w kwocie 29.046.082,51 zł , tj. 
96,2% planu. 
Wydatki w ogólnym uj ęciu: wydatki bie żące wykonano w kwocie 26.447.900,65 zł  oraz wydatki 
majątkowe w wysokości 2.598.181,86 zł . 
Najwyższą  kwotę  wydatków wykonano w dziale Rodzina tj. wyp łata świadczeń  
wychowawczych, wyp łata zasiłków rodzinnych, świadczeń  z funduszu alimentacyjnego, sk ładki 
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na ubezpieczenia spo łeczne, wspieranie rodziny, rodziny zast ępcze, placówki opiekuńczo-
wychowawcze w kwocie 7.838.718,00 z ł . 
Drugą  pozycj ę  w wydatkach budżetu stanowią  wydatki na o światę  w wysoko ści 7.538.893,08 zł . 
Wykonanie budżetu zamknęło się  nadwyżką  budżetową  w wysokości 58.870,14 zł, która 
zostanie przeznaczona na sp łatę  kredytów i pożyczek. 

Gmina przekazała dotacje na realizacj ę  zadań  własnych tj. dotacje celowe w wysoko ści 
183.290,59 A. 
Dokonano wydatków w ramach jednostek pomocniczych, czyli fundusze so łeckie w wysokości 
385.998,17 zł . 
W trakcie realizacji bud żetu realizowane by ły takie zadania jak: 

1) dokonano wyp łaty zwrotu akcyzy dla producentów rolnych, 
2) przekazano 2% wp ływu z podatku rolnego do Izby Rolniczej, 
3) ponoszono bieżące wydatki na utrzymanie i remonty budynków komunalnych, 
4) wspierano działalność  Ochotniczych Straży Pożarnych, 
5) ponoszono wydatki na dowo żenie uczniów do placówek szkolnych i wydatki na kluby 

sportowe, 
6) finansowano us ługi stomatologiczne dla dzieci ze szkó ł  gminnych, 
7) finansowano koszty o świetlenia drogowego, 
8) wspierano działalność  świetlic, 
9) dokonywano zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 

Stan zadłużenia gminy maleje i w 2019 r. dokonano kolejnych sp łat rat kredytów i po życzek w 
kwocie 714.710,98 zł . 

Zgodnie z art. 18 ustawy o samorządzie gminnym, §43 Statutu Gminy oraz art. 270 ustawy o 
finansach publicznych Komisja Rewizyjna zbada ła zgodność  sprawozdania ze stanem 
księgowym i faktycznym, sporządziła wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy za 
wykonanie zadań  roku ubiegłego. 
Została również  przeprowadzona konsultacja nad sprawozdaniem na Komisji Rady, gdzie 
realizacja zadań  rzeczowych, a także bieżące utrzymanie jednostek finansowanych z bud żetu 
przebiegało prawid łowo, i od strony dyscypliny budżetowej należy uznać  je za prawid łowe. 

Regionalna Izba Obrachunkowa jako organ sprawuj ący bezpo średni nadzór nad finansami gminy 
zbadała sprawozdanie z wykonania bud żetu, sprawozdania finansowe oraz sprawozdanie z 
mienia komunalnego i wydała pozytywną  opinię  o realizacji budżetu. 
Przedstawiona Państwu informacja zawiera dane ogólne. Szczegó łowe dane zawiera 
sprawozdanie umieszczone na stronie BlP, w którym dochody, jak i wydatki uj ęte są  na 
poszczególne działy, rozdziały i paragrafy klasyfikacji bud żetowej i w uj ęciu plan i wykonanie 
oraz procent wykonania. 
Przedkładaj ąc Wysokiej Radzie materia ły proszę  o ocenę  wykonanych zadań  oraz o 
zatwierdzenie sprawozdania i udzielenie absolutorium dla Pana Wójta. 
Kończąc swoj ą  wypowiedź, chciałabym podzi ękować  Państwu wszystkim radnym, 
przedstawicielom so łectw, kierownikom gminnych jednostek oraz osobom, które 
wspó łpracowały z gminą  za wspó łpracę . Dziękuję  za uwagę ." 

2. Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Świdwin. 

Pani Halina Cybul odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium (załącznik 
nr 5). 
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3. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 
1) przedłożonego przez Wójta Gminy Świdwin sprawozdania z wykonania budżetu za 2019 

rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego, 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Agnieszka Tokarska odczytała uchwałę  nr XX. 151 .Z.2020 
Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 17.04.2020 r. w sprawie wyra żenia opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Swidwin sprawozdaniu z wykonania bud żetu Gminy 
Swidwin za 2019 rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego (za łącznik nr 6). 

2) wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin, 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Agnieszka Tokarska odczytała uchwałę  nr 
XXyI.1722.2020 Sk ładu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 20.05.2020 r. w sprawie 
wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Swidwin w sprawie absolutorium 
(załącznik nr 7). 

4. Podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania bud żetu gminy za 2019 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu gminy za 2019 rok 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 
Uchwala Nr XIX/142/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2019 rok zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 

5. Podj ęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie absolutorium dla 
Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z wykonania bud żetu gminy za 2019 rok (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 
Uchwala Nr XIX/143/2020 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2019 rok zosta ła przyj ęta głosami: „za" - 13 
głosów, „wstrzymuj ący się" - 1 głos (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 11 do 
protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przekazała na ręce Wójta gratulacje i 
podziękowania od całej Rady Gminy Swidwin. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  Radzie za udzielone absolutorium. Powiedzia ł , że 
jest to sukces wszystkich - Rady, So łtysów. Wójt stwierdzi ł , że odbiera to jak ocen ę  pracy 
wszystkich urzędników i cieszy się , że absolutorium to docenienie ci ężkiej pracy wszystkich 
urzędników, którym podziękował . Szczególne podzi ękowania Wójt skierowa ł  do Pani Skarbnik. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwał . 
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Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie powo łania 
doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protoko łu). 
Uchwala Nr XIX/144/2020 w sprawie powo łania doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
13 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  w 
sprawie powołania komisji sta łych Rady Gminy Swidwin, ustalenia przedmiotu ich dzia łania 
oraz składów osobowych (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 14 do protoko łu). 
Uchwala Nr XIX/145/2020 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie powo łania komisji stałych Rady 
Gminy Świdwin, ustalenia przedmiotu ich dzia łania oraz sk ładów osobowych została przyj ęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 15 do 
protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  plan pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2020 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 
Uchwala Nr XIX/146/2020 zmieniaj ąca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2020 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
17 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie udzielenia dotacji 
celowej spó łce wodnej (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 18 do protoko łu). 
Uchwala Nr XIX/147/2020 w sprawie udzielenia dotacji celowej spó łce wodnej zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 19 do 
protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na dzierżawę  do lat 5 części nieruchomo ści po łożonej w Rusinowie (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 20 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIX/148/2020 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 części 
nieruchomości położonej w Rusinowie zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści (treść  uchwały stanowi załącznik nr 22 do protoko łu). 
Uchwala Nr XIX/149/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
została przyj ęta jednogło śnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
23 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 5 lat oraz odstąpienie od trybu przetargowego 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 24 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIX/150/2020 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na okres 5 lat oraz odstąpienie od trybu przetargowego przyj ęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń  Wodociągowych i Kanalizacyjnych na 
lata 2020-2023 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 
Uchwa ła Nr XIX/151/2020 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń  Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2020-2023 została przyj ęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 27 do protokołu). 
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Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 28 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIX/152/2020 w sprawie zmiany uchwały budżetowej została przyj ęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 29 do 
protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2020 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 30 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIX/153/2020 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020 została 
przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 2020-2025 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 32 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIX/154/2020 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Swidwin na lata 2020-2025 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protoko łu). 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Olejniczak poprosiła wszystkich o wsparcie dla 
mieszkańca Gminy Swidwin, o rozpowszechnianie informacji o dziecku z terenu gminy, które 
potrzebuje kolosalnych pieniędzy na leczenie. Przewodnicz ąca poprosi ła o rozpropagowanie 
informacji o trwaj ącej zbiórce w śród swoich bliskich i znajomych, bo tylko du ży zasięg może 
przynieść  skutek tej zbiórce prowadzonej za po średnictwem Fundacji Siepomaga. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 15.28 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamkn ęła obrady XIX/2020 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protoko łu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Olejniczak 

Protoko łowała 

Izabela Zawojska 
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Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Raport o stanie Gminy Świdwin za 2019 r. 
3) Uchwała Nr XIX/141/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 
4) Imienny wykaz głosowania w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 
5) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
6) Uchwała nr XX.1512.2020 Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 17.04.2020 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o przed łożonym przez Wójta Gminy Swidwin sprawozdaniu z wykonania bud żetu Gminy 
Swidwin za 2019 rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego. 

7) Uchwała nr XXyI.1722.2020 Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 20.05.2020 r. w sprawie 
wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin w sprawie absolutorium. 

8) Uchwała Nr XIX/142/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

9) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

10) Uchwała Nr XIX/143/2020 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

11) Imienny wykaz g łosowania w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2019 rok. 

12) Uchwała Nr XIX/144/2020 w sprawie powo łania doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy. 
13) Imienny wykaz g łosowania w sprawie w sprawie powo łania doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy. 
14) Uchwała Nr XIX/145/2020 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie powo łania komisji stałych Rady Gminy 

Swidwin, ustalenia przedmiotu ich działania oraz składów osobowych. 
15) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie powo łania komisji stałych Rady Gminy 

Swidwin, ustalenia przedmiotu ich działania oraz składów osobowych. 
16) Uchwała Nr XIX/146/2020 zmieniaj ąca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2020. 
17) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2020. 
18) Uchwała Nr XIX/147/2020 w sprawie udzielenia dotacji celowej spó łce wodnej. 
19) Imienny wykaz głosowania w sprawie udzielenia dotacji celowej spó łce wodnej. 
20) Uchwała Nr XIX/148/2020 w sprawie wyra żenia zgody na dzierżawę  do lat S części nieruchomo ści 

położonej w Rusinowie. 
21) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 części nieruchomo ści 

położonej w Rusinowie. 
22) Uchwała Nr XIX/149/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści. 
23) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści. 
24) Uchwała Nr XIX/150/2020 w sprawie w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 

na okres 5 lat oraz odst ąpienie od trybu przetargowego. 
25) Imienny wykaz głosowania w sprawie w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 

na okres 5 lat oraz odstąpienie od trybu przetargowego. 
26) Uchwała Nr XIX/151/2020 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urz ądzeń  

Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2020-2023. 
27) Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urz ądzeń  

Wodociągowych i Kanalizacyjnych na lata 2020-2023. 
28) Uchwała Nr XIX/152/2020 w sprawie zmiany uchwa ły budżetowej. 
29) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 
30) Uchwała Nr XIX/153/2020 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020. 
31) Imienny wykaz g łosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020. 
32) Uchwała Nr X1X/154/2020 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Świdwin na lata 2020-2025. 
33) Imienny wykaz g łosowania w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Świdwin na lata 2020-2025. 

W. 


